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Parlamentul României

Senat

INTERPELARE

Adresată: domnului Petre DAEA, ministrul agriculturii și dezvoltării rurale

De către: Doamna Senator Silvia Dinică
Grupul Parlamentar: USR

Ședinja Senatului din data de: 03.09.2018
Obiectul întrebării: Combaterea pestei porcine

Stimate domnule ministru,

Pesta porcină face ravagii în România, iar țara noastră a ajuns cea mai afectată țară din UE. Deși 

existau semnale despre această epidemie de mai mult de un an, statul român a fost prins total 

nepregătit. Comisia Europeană a avertizat România încă din februarie 2017 că trebuiesc luate măsuri 

concrete pentru prevenirea izbucnirii pestei porcine. Încă din 6 noiembrie 2016 a fost aprobat un 

„Program național de supraveghere, prevenire și control al pestei porcine africane”, aprobat prin HG 

nr. 830/2016. În această hotărâre se specifica la art. 6 de unde se vor asigura fondurile necesare 

pentru realizarea Programului. În 2017, ANSVSA lucra la un HG prin care să modifice acest articol, 

astfel încât să se poată aloca sume și din Fondul de rezervă, astfel încât să nu mai se aștepte de 

rectificări la bugetul de stat sau bani de la Comisia Europeană.

Domnule Daea ați declarat: „se așteaptă rectificarea bugetară pentru a da poziție bugetară, pentru că 

nimeni nu a putut să prevadă în poziția bugetară, se așteaptă rectificarea bugetară pentru alocarea 

sumelor și pentru a fi platite despăgubirile”. În HG nr. 1214/2009 care a fost actualizată se specifică 

la ce poziție trebuie alocate sumele.



Având în vedere cele prezentate mai sus, domnule ministru, vă rog să mă informați cu privire la 

următoarele:

1. A fost emisă vreo hotărâre de modificare a art. 6 din HG nr. 830/2016 care să permită 

alocarea de sume din Fondul de rezervă? Dacă da, ce număr are aceasta?

2. Dacă nu există fonduri alocate prin poziție bugetară cum s-au plătit despăgubirile pentru 

cele 82 de dosare despre care chiar dumneavoastră ați declarat că au fost plătite?

3. Ce măsuri urmează să fie implementate în perioada următoare pentru combaterea 

epidemiei și care vor fi instituțiile implicate?

4. De ce nu au fost luate în considerare recomandările Comisiei Europene?

Solicit răspuns scris.
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Senator, Silvia Monica Dinică


